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 Každý z nás si do něj přinášíme svoje přá-
ní a očekávání, ale i otázky a obavy z toho, 
co by nás mohlo potkat, jak na to všecko 
budeme stačit a podle čeho se budeme ori-
entovat. 
Pro křesťany začíná to nové jakoby v před-
stihu. Ten nový čas začal už adventem. Sla-
víme první adventní neděli jako začátek 
církevního roku. Připomínáme si tím, že 
to důležité není jen plynutí času, samotná 

změna letopočtu v občanském kalendáři, 
ale to, čím je ten čas naplněn. Obsah, který 
ty sváteční dny přinášejí. 
Tak i pro mě to důležité přichází už s ad-
ventem a Vánocemi. Vánoční evangelium o 
Boží i lidské blízkosti. To je to, co mě nese 
a z čeho i já pak žiju v tom novém roce. To 
ve mně vždycky znovu probouzí vděčnost 
za to minulé, co uplynulo a co nebylo jen 
„šťastné a veselé“. A tam je pro mě i zdroj 

naděje do dalšího obdo-
bí života, které je přede 
mnou. 
A tak do nového roku přeji 
vám i sobě otevřenost. Právě i vůči tomu, 
co od nás čeká Bůh, kam nás volá, třeba i 
navzdory našim plánům. Přeji vám i sobě 
také pokoru a otevřenost vůči druhým, 
zvlášť vůči těm, kteří nás potřebují. 

Dana Rotkovská

Ohlédnutí
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Počátek nového roku bývá většinou 
příležitostí ohlédnout se nazpět i 
pohlédnout trochu dopředu. A jeli-
kož tentokrát stojíme na prahu roku 
2010, nemohu jinak než se ohlédnout 
za celými deseti lety svého působení 
jako katolického kněze ve zdejším 
regionu. 
Počátky mého působení nebyly ni-
kterak lehké. Jsem opravdu vděčný 
řeholnici, sestře Zdislavě, i všem 
místním lidem, kteří porozuměli 
tomu, co jsem chtěl vnést do živo-
ta katolické církve v celém regionu. 
Zmiňuji se o „celém regionu“ vzhle-
dem k tomu, že během mého půso-
bení došlo k několika územním změ-
nám v organizaci farností. V době 
svého nástupu jsem obhospodařoval 
tři farnosti: Roztoky, Libčice a Úně-
tice. První změnou bylo sloučení 
farností Roztoky, Libčice a Tursko, 
a to tak, že farnosti Libčice a Tursko 
fakticky přestaly jako právní subjekt 
existovat a území přešlo pod správu 
farnosti Roztoky. Druhou změnou 
bylo oddělení území nacházejícího 
se na katastru Prahy. Třetí změna 

přinesla slou-
čení farnosti 
Roztoky a 
Únětice (ob-
dobně jako v případě Libčic) a navíc 
připojení farností Noutonice, Budeč 
a Koleč. Tedy naše katolická farnost 
se rozkládá od Prahy po Kralupy a 
Kladno; čítá devět kostelů a dvacet 
jedna obcí a městeček. Důvodem 
takových změn je samozřejmě ne-
dostatek kněží a snaha nějakým 
způsobem zajistit duchovní správu. 
To ovšem klade nové nároky i nové 
priority. 
Jaký tedy bude ten nový rok, nebo 
těch dalších deset let? Těžká otázka. 
Já sám bych si přál, aby mezi lidmi 
bylo více vzájemného pochopení, 
více tolerance. Abychom méně mys-
leli jen a jen na sebe a na své zájmy. 
Abychom s poctivostí v srdci doká-
zali nést zodpovědnost za druhé. Pak 
jistě radost bude stále více naplňovat 
srdce všech. K tomu vyprošuji do 
nového roku celému „svému“ regio-
nu Boží požehnání. 

P. Petr M. Bubeníček

Stojíme společně na začátku nového roku
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Čerpání rozpočtu za 3. čtvrt-
letí 2009
Zastupitelstvo města schváli-
lo čerpání rozpočtu města za 
3. čtvrtletí 2009 s celkovými 
výdaji ve výši 35 661 350,- Kč 
a celkovými příjmy ve výši 62 
292 742,- Kč včetně přebytku 
hospodaření za rok 2008. 
Úprava rozpočtu č. 6/2009
Zastupitelstvo města schváli-
lo úpravu rozpočtu č. 6/2009 
města Libčice nad Vltavou na 
rok 2009 (rozpočtová opatření 
č. 68/2009 až 72/2009) s celko-
vými výdaji ve výši 69 850 700,- 
Kč a s celkovými příjmy ve výši 
69 850 700,- Kč. 
Návrh rozpočtu města na rok 
2010
Zastupitelstvo města schválilo 
návrh rozpočtu města na rok 
2010 s celkovými příjmy ve výši 
30 821 000,- Kč a celkovými vý-
daji ve výši 30 821 000,- Kč. 
Novela vyhlášky o místních 
poplatcích
Finanční výbor navrhnul zvý-
šení poplatků ze psů o 100 %. 
Důvodem tohoto zvýšení jsou 
plánované zvýšené náklady 
města na odstraňovaní odpadů 
po psech na území města. Za-
stupitelstvo města návrh schvá-
lilo.
Starosta poté předložil návrh 
smlouvy o spolupráci s firmou
CTR Group a. s. při zástavbě 

obytného souboru Pustá Vinice. 
Odsouhlasením této smlouvy 
byla zároveň odsouhlasena do-
kumentace pro územní řízení a 
bude vydáno nové souhlasné 
stanovisko města k územnímu 
řízení. Město obdrží bonusy ve 
výši 6 000 000,- Kč. 
Další podrobné informace a 
přílohy jsou obsaženy v doku-
mentaci pro územní řízení, kte-
rá je k nahlédnutí na stavebním 
úřadě. 
Zastupitelstvo města schválilo 
smlouvu o spolupráci s firmou
CTR Group a. s., Sladkovského 
nám. 525/1, Praha 3 v rámci zá-
stavby obytného souboru Pustá 
Vinice Libčice nad Vltavou. 
V bloku majetkových bodů jed-
nání zastupitelstva představil 
pan tajemník Dědič následující 
záležitosti: 
Vklad vodohospodářského 
majetku do VKM
Zastupitelstvo města schválilo 
nepeněžitý vklad města Libčice 
nad Vltavou, jehož předmětem 
je prodloužení vodovodní sítě 
města Libčice nad Vltavou tak, 
jak je popsáno a oceněno ve 
znaleckém posudku vypracova-
ném společností Česká znalec-
ká a. s., číslo posudku 3158-12-
2009 ks s tím, že částka, kterou 
se nepeněžitý vklad oceňuje, 
činí 7 081 600,- Kč. 
Zastupitelstvo města souhlasilo 

s jeho vložením do základního 
kapitálu společnosti Vodárny 
Kladno-Mělník a. s. IČO 463 
56 991, se sídlem U Vodojemu 
3085, 272 80 Kladno s tím, že 
tímto nepeněžitým vkladem 
bude upsáno 5763 kusů kmeno-
vých akcií akciové společnosti 
Vodárny Kladno-Mělník a. s. 
znějících na jméno o jmenovi-
té hodnotě 1000,- Kč v listinné 
podobě s omezenou převodi-
telností dle stanov a s emisním 
kursem 1 228 80,- Kč
Zastupitelstvo města pověřilo 
starostu k veškerým úkonům 
s tím souvisejícím, zejména k 
uzavření smlouvy o upsání ak-
cií, smlouvy o vkladu, prohláše-
ní o vkladu a protokolu 
o předání a převzetí nepeněži-
tého vkladu. 
Zastupitelstvo města schváli-
lo prodej vodohospodářského 
majetku města Libčice nad Vl-
tavou, který je popsán ve zna-
leckém posudku vypracovaném 
společností Česká znalecká a. s. 
č. posudku 3173-12-2009 s tím, 
že kupní cena za prodej vodo-
hospodářského majetku činí 
644 240,- Kč. 
Žádost občana o odprodej po-
zemku
Zastupitelstvo města souhlasilo 
s prodejem pozemku parc. č. 
57/7 v k. ú. Letky o výměře 4 m2 
panu Marianu Valigurskému, 
Letecká 522, Libčice nad Vlta-
vou za cenu 2000,- Kč. 
Věcné břemeno ČEZ
Zastupitelstvo města souhlasilo 

se zříze-
ním věc-
ného bře-
mene kabelového vedení 400 V 
na pozemku parc. č. 365 v k. ú. 
Libčice nad Vltavou o celkové 
délce 10 m pro ČEZ Distribuce 
a. s., Teplická 874/8, Děčín za 
jednorázovou úhradu ve výši 
1000,- Kč
Následovala zpráva předsedy 
kontrolního výboru Ing. Jana 
Procházky, kterou zastupitel-
stvo města vzalo na vědomí. 

V závěru jednání se řešily tyto 
body: 
Schválení dotací
Město obdrželo následující do-
tace: 
Dotace pro SDH Libčice příjmy 
34 800,- Kč, 
Zastupitelstvo města souhlasilo 
s přijetím dotace na SDH Libči-
ce ve výši 34 800,- Kč. 
Žádost o dotaci z humani-
tárního fondu Středočeského 
kraje
Starosta navrhnul požádat o do-
taci na nákup nového automo-
bilu pro pečovatelskou službu. 
Zastupitelstvo města souhlasilo 
s podáním žádosti o dotaci na 
nový automobil pro pečovatel-
skou službu z humanitárního 
fondu Středočeského kraje pro 
rok 2010. 
Po bodě různé bylo jednání za-
stupitelstva ukončeno a starosta 
poděkoval přítomným za účast. 

Ing. Pavel Bartoš, MBA,
starosta

Informace z jednání zastupitelstva města
Zastupitelstvo města Libčice nad Vltavou se sešlo dne 16. 11. 
2009 v obřadní síni městského úřadu. V úvodu jednání byl 
schválen blok ekonomických bodů, jež přednesl Ing. Urbánek. 
Byly to následující body. 

Jednotlivci a organizace působící v Libči-
cích si již zvykly, že se na radnici mohou 
obrátit s požadavky podpory svých kultur-
ních, sportovních a společenských akcí v 
pravidelně vyhlašované soutěži. Když jsme 
zaváděli tento „grantový systém“, vycházeli 
jsme z toho, že se potenciál tvořivosti zdej-
ších občanů v uvedených oblastech bude 
rozvíjet. Každý rok od začátku roku 2007 
přibyla nějaká nová aktivita nebo skupina 
lidí s novými náměty a hlavně s chutí při-
pravit pro sebe a spoluobčany nějaký nový 
druh zájmové činnosti.  
V roce 2009 bylo v pololetních cyklech 

rozděleno mezi žadatele celkem 200 tisíc 
korun. Rok 2010 nebude pravděpodobně 
tak mimořádně štědrý, ale opět vyzývám k 
podávání žádostí a návrhů prostřednictvím 
vytištěného a vyplněného tiskopisu (For-
mulář pro podání žádosti o příspěvek města 
Libčice nad Vltavou na podporu občansky 
prospěšné činnosti, projektů, aktivit obča-
nů a zájmových organizací v roce 2010),  
který najdete na webových stránkách města 
v sekci Město, Formuláře (http://www.lib-
cice.cz/index.php?page=mesto-formulare). 
Případně si ho vyzvedněte na odboru kul-
tury MěÚ u paní Čermákové.  

Termín podávání žádostí na první pololetí 
roku 2010 je do 8. ledna 2010 prostřednic-
tvím podatelny MěÚ. (Nikoli cestou inter-
netové pošty.)
Současně vyzývám všechny, kteří obdrželi 
městskou podporu pro druhé pololetí roku 
2009, aby do téhož data doručili v tištěné 
podobě na odbor kultury zprávu o využití 
finanční podpory. Žadatelé, kteří tak neu-
činí, nebudou zařazeni do výběru pro rok 
2010. 

Martin Sekera, radní pro kulturu

Výzva k podávání žádostí v oblasti zájmové činnosti
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Libčické noviny, měsíčník, vydává 
Městský úřad v Libčicích nad Vltavou, 
nám. Svobody 90, Libčice nad Vltavou 
252 66, http://www.libcice.cz, e-mail:  
podatelna@libcice.cz, kultura@lib-
cice.cz, IČO: 241407, evid. č. MK: 
ČR E 12222. Za obsahovou správ-
nost odpovídají autoři příspěvků.  
Administrace, inzerce a foto: Eva 
Čermáková. Grafické zpracování a
tisk GSL, Kralupy nad Vlt. Termín 
uzávěrky: vždy k 15. dni v měsíci.  
Náklad: 700 ks, cena: 5,- Kč.

Sdělení občanům

Ecce Homo…. ejhle člověk 

Připomínáme, že uzávěrka 

přijímání textů 

do Libčických novin je vždy 

15. dne v měsíci.

Nová adresa:

SPROM
Přemyslovká 1468
Roztoky - Žalov

Úřední dny:
Po-St: 
8 - 11  

12 - 17.30

TERMÍNY UMÍSTĚNÍ KONTEJNERŮ
v I. pololetí roku 2010

Sběrna elektronické-
ho odpadu, 
lednic a pneumatik 
v roce 2010
  

6.1. 15–16
3.2. 15–16
3. a 31.3 15–16
14. a 28.4. 15–17
12. a 26.5. 15–17
9. a 23.6. 15–17
7. a 21.7. 15–17
4. a 18.8. 15–17
8. a 22.9. 15–17
6. a 20.10. 15–17
10.11. 15–16
8.12. 15–16

leden 31.1.
únor 28.2.
březen 28.3.
duben 25.4.
květen 30.5.
červen 27.6.

Kontejnery budou umisťovány v uvedených termínech 
na těchto místech: 
Libčice n/Vlt.  křižovatka ulic Nerudova, Palackého, 
 Na Radosti a Tržní
Libčice n/Vlt.  Kralupská
Letky  Letecké nám. 
Chýnov ul.  Ke Studánkám
Chýnov  Sídliště Pod Saharou k čp. 705 
 (vedle dětského hřiště)

Stojíme na počátku dalšího roku. Svůj čas 
mají vyměřeny nejen životy lidí, ale i zastu-
pitelstva měst. Letos vstupujeme do čtvr-
tého roku působení politicky nezávislého 
občanského sdružení Liběhrad na radnici. 
Před třemi lety voliči rozdali své hlasy a již 
na podzim roku 2010 se zase setkáme před 
volební urnou, abychom svými hlasy posu-
nuli naše město o kousek vpřed. Tak tomu 
bylo i dříve a sluší se připomenout, že bez 
práce našich zastupitelských předchůdců 
bychom se nyní tolik neradovali z hezkých 
ulic a fasád obecních budov. 
Na počátku nového roku si kladu otázku, 
kam směřovat naše zastupitele a město, aby 
se nám žilo lépe. Dalo by se určitě pragma-
ticky říct, že to, jak lépe se nám bude žít, je 
hlavně otázkou peněz, tedy rozpočtu měs-
ta. Ano, peníze jsou určitě prostředkem, 
nikoli však samospasitelným cílem. Abych 
byl konkrétní. Již po tři léta město štědře 
dotuje společenské organizace, sportovní 
kluby a církve finančními prostředky ve

výši v minulosti nevídané. A ptám se, zdali 
je možno najít nějakou úměru mezi obec-
ními penězi a výkonností našich zastupite-
lů, fotbalistů, Sokolů, hasičů či úrovní naší 
školy? Jistěže ty peníze byly investovány 
dobře. Fotbalisté se pyšní na naše poměry 
exkluzivním areálem, jež nemají ani kluby 
hrající o třídu výše. Sokolové díky schop-
nosti svých předchůdců a díky odvážným 
investicím disponují nádherným sportov-
ním areálem, který kdekdo obdivuje. A 
naše školy jsou oblečeny do hávu nových 
zateplených fasád, jsou i uvnitř rekonstru-
ovány a disponují dvěma počítačovými 
učebnami. Tedy sečteno a podtrženo, po 
materiální stránce je vše snad v pořádku. Je 
vše též v pořádku s lidmi? To nechám na 
posouzení vás všech. 
Je jasné, že sportovní kluby, kolektivy uči-
telů a týmy hasičů budou mít tím lepší vý-
konnost, čím lepší budou parta. A hlavně 
nebuďme apatičtí, když nám někdo po-
mlouvá naše fotbalisty, hasiče anebo škol-

ní děti. Nenechme si „šáhnout“ na to, co 
je naše obecní zlato. A položme si otázku: 
co já jsem udělal pro to, aby Libčice hrály 
dobrý fotbal či házenou? Dal jsem své děti 
hrát za libčický sportovní oddíl? Chodí mé 
děti do libčické školy, nebo je denně vypra-
vuji do Prahy či Kralup v klamné naději, že 
tam na prvním stupni dostanou kvalitnější 
vzdělání.
Takže milí spoluobčané, do Nového roku 
vám přeji hodně zdraví, optimismu a ze 
všeho nejvíce bych nám přál, abychom 
byli aktivní libčičtí patrioti. A pokud jsme 
se vzájemně nepohodli či „šlápli někomu 
na kuří oko“, tak si to prosím odpusťme a 
mávněme rukou. Určitě s odstupem času 
uznáme, že drobné sváry nestály za ty ner-
vy. Vždyť naši předkové měli mnohem vět-
ší existenční starosti, než máme dnes my, 
a ani zdaleka se tolik nerozčilovali. Hodně 
štěstí a dobrou náladu. 

Ing. Pavel Bartoš, MBA, 
starosta,

V roce 2010 je poplatek za odvoz 
odpadů stejný jako v roce 2009, 
tj. 500,- Kč na osobu a rok.
Zaplatit tento poplatek můžete  
v pokladně městského úřadu v 1. 
patře, složenkou nebo převodem 
z účtu na účet č. 19-0388178349/
0800, var. symbol je rodné číslo 
pro občany trvale bydlící v Lib-
čicích n./Vlt. Pokud zde mají ob-
čané nemovitost, do variabilního 
symbolu napište číslo popisné. 
Poplatek je splatný do 31. 3. 2010. 
Vyhláška umožňuje poplatek za-
platit ve dvou splátkách. Druhá 
polovina je splatná do 30. 9. 2010. 
Poplatek za psa byl schválen zastu-
pitelstvem města dne 16. 12. 2009 
ve výši Kč 400,-, pro důchodce, 
kteří mají jediný zdroj příjmu, činí 
tento poplatek 200,- Kč. Za každé-
ho dalšího psa je poplatek zvýšen 
o 50 %. Poplatek je splatný do 31. 
3. 2010. 

Odbor finanční a správní
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Co vy na to, Sókrate?
Už antičtí klasikové si často povzdechli nad 
„nevycválanou“ mládeží. Mezi klasickými 
citáty lze nalézt i moudra, jejichž autoři 
vyjadřují své obavy nad stavem mládeže ve 
vztahu k budoucnosti národa. Také filoso-
fa Sókrata, který žil kolem roku 400 před 
naším letopočtem, zneklidňoval všeobecný 
úpadek mravů společnosti. K mládeži se 
řecký myslitel vyjadřoval velmi kriticky: 

„Naše mládež miluje luxus. Má špatné cho-
vání a opovrhuje autoritami – neprokazuje 
úctu starším a místo pohybu a cvičení radě-
ji plácá hlouposti. Děti jsou dnes tyranské; 
doma vůbec nepomáhají. Už se neposta-
ví, když někdo starší vstoupí do místnosti. 
Odmlouvají a vzpírají se svým rodičům, ve 
společnosti mluví hlouposti, nenasytně hltají 
jídlo a tyranizují učitele.“ 

Pouštět se do kritiky mládeže není mým 
záměrem. Výše uvedený Sókratův citát je 
ostatně důkazem toho, jak marné by to 
bylo. Ostatně, čí ty děti vlastně jsou? Ti zlo-
biví výrostci, kteří po nocích sprejují, po-
píjejí alkohol a holdují pervitinu, to přeci 
nejsou jsou nějací problémoví jedinci, které 
nikdo nezná! 
Nemám pedagogické vzdělání, ale není 
těžké pochopit, nakolik je proces výchovy 
mládeže na školách propojen s životem v 
rodině. A toto pojítko je silné –  jak v před-
školním, tak ve školním vzdělávání. Bude-
me-li kritizovat stav naší mládeže, musíme 

tedy logicky kritizovat i rodinu –  tedy sami 
sebe. Své děti systematicky zahrnujeme bla-
hobytem a staráme se o to, aby nestrádaly 
v žádné oblasti. Výsledkem našeho snaže-
ní je dítě –  nasycené, perfektně oblečené 
a disponující špičkovými dovednostmi z IT 
technologie. A takto vybavené odchází kaž-
dé ráno do školy, oči zarudlé od nevyspání, 
protože tráví večery na chatu, ICQ, Skype 
nebo Facebooku. 
Na druhé straně pomyslné barikády stojí 
učitel. A kdo je ten učitel? Není to muž-
ně vyhlížející kantor Igor Hnízdo z filmu
Obecná škola. Dle statistiky je to převážně 
učitelka. Mladá žena, která je též matkou 
a má spoustu svých povinností. Ta má být 
tím, kdo naše dítě vzdělá. Jenže učitel je 
vystaven čelní srážce s divokým „teenage-
rem“. Lákají vás adrenalinové sporty? Máte 
za sebou bungee jumping, let stíhačkou, 
potápění mezi žraloky a skok střemhlav do 
propasti? Staňte se učitelem!
Pokud si myslíte, že pedagogem může být 
každý, kdo 45 minut udrží křídu, jste na 
omylu. Dnes verbují do školství důstojníky 
s výcvikem pro přežití v extrémních pod-
mínkách. Současné učitelství je služba v 
permanentně nepřátelském prostředí bez 
možnosti obrany. Krizové situace tu „je-
dou“ jako na běžícím pásu a napětí, stres a 
adrenalin stříkají jako Niagarské vodopády. 
Jedna hodina učitele rovná se tři hodiny 
v „běžném zaměstnání“. Zkuste si to jedi-
ný den! Vsaďte se, že o velké přestávce se 

budete cítit vyčerpaní, jako byste holýma 
rukama povalili stoletý dub, a po poledni 
raději uděláte cokoli, než byste si znovu 
stoupli před tabuli. 
Musíme si ale chtě nechtě přiznat, že stav 
dnešního českého školství je odrazem sta-
vu české společnosti. A v té se podle mého 
názoru – stejně jako ve školském systému 
– přeceňuje důraz na intelektuální rozvoj 
a výkon dítěte. Citová a etická výchova se 
naopak zanedbává. Rodiče si většinou pře-
jí, aby jejich dítě studovalo, a přitom vůbec 
nemusí být studijně nadané, je ale třeba 
manuálně zručné. Toto jednostranné smě-
řování společnosti, která oceňuje pouze 
intelektuální výkony, pak vede například 
k aférám s podvodnými tituly na někte-
rých fakultách. Jako by se dítě nemohlo stát 
úspěšným a spokojeným člověkem, pokud 
nemá vysokou školu, není nadané na jazy-
ky či na přírodní vědy. 
Co v této věci můžeme dělat my – rodiče 
a občané? Je to poměrně jednoduché: pod-
porujme autoritu školy a zajímejme se více 
o to, jak děti tráví volný čas, s kým se ka-
marádí, co čtou… A hlavně si uvědomme, 
že my rodiče jsme našim dětem největším 
vzorem. Jací jsme my, takové jsou naše 
děti. Tuto krutou pravdu můžeme popírat, 
můžeme proti ní protestovat, ale to je tak 
všechno, co můžeme dělat. 

Ing. Pavel Bartoš, MBA, starosta

Zahájení výstavy akvarelů Evy Linksfeilerové
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Různé podoby Vánoc – projektový den
Pátek 18. prosince byl pro žáky základní školy posledním školním dnem 
v tomto kalendářním roce, a tak si pro ně jejich učitelé připravili zají-
mavý projekt nazvaný Různé podoby Vánoc. Žáci IX. třídy se jeli inspi-
rovat na exkurzi do Prahy, ostatní žáci 2. stupně se naučili péct americ-
ké čokoládové cookies, dále tvořili anglický práskací bonbon cracker, 
zhlédli vánoční pohádku doplněnou humorným kvízem nebo si mohli 
zasportovat v rámci gymnastického čtyřboje. Poté pokračovali se svými 
třídními učiteli ve vánoční besídce. 
Pro žáky 1. stupně si jejich 
třídní učitelé připravili výro-
bu svícnů, vánočních přání, 
děti se seznámily se štědro-
večerními zvyky, vyráběly 
leporelo vánočního příběhu, 
ochutnávaly vánoční pečivo. 
Nakonec zazvonil zvoneček, 
všichni si popřáli hodně 
štěstí a zdraví v novém roce 
2010. 

Vánoční zpívání 
Ve středu 16. 12. se sešla na koncertě pro rodiče pro slavnostní náladu 
V. třída se svou paní učitelkou PhDr. Gabrielou Handrychovou
v místním evangelickém koncertě, aby nám zpříjemnili adventní dobu 
pásmem vánočních 
i nevánočních písní 
a říkadel, se kterými 
se setkali ve škole 
od začátku školního 
roku. Vystoupení 
bylo velmi pěkné, 
poděkování patří 
všem vystupujícím 
a také paní farářce 
Rotkovské za to, že 
škole toto vystoupe-
ní umožnila. 

NAŠE ŠKOLY
Spolupráce s Policií ČR
Základní škola navázala úzkou spolupráci s Krajským ředitel-
stvím Policie Středočeského kraje s Preventivně informační 
skupinou Praha-venkov, zastoupenou nprap. Zdeňkem Cha-
lupou pro tento školní rok. Cílem besed, které jsou postupně 
určeny všem dětem základní školy, je seznámit se s dopravní 
problematikou, šikanou, drogami, trestní odpovědností mlá-
deže a jinými zajímavými tématy, které vycházejí s Minimál-
ního preventivního programu, který má škola zpracovaný v 
rámci prevence sociálně patologických jevů. 
Zajímavé besedy proběhly již v úterý 1. 12., kde se žáci VIII. 
třídy seznámili s trestní odpovědností, vysvětlili si rozdíly 
mezi krádeží a loupeží. V úterý 8. 12. se pak žáci II. a III. 
třídy seznámili s dopravní problematikou a v pondělí 14. 12. 
pak proběhla beseda k tématu trestní odpovědnosti mládeže 
v IX. třídě. 

Rožmberská kapela
Ve čtvrtek 17. 12. si všichni žáci školy poslechli zajímavý 
program v sále ZUŠ, který pro ně připravila Rožmberská 
kapela. Kromě krásných dobových písní si rovněž mohli 
prohlédnout 40 unikátních historických nástrojů, které byly 
funkční a na něž členové kapely postupně hráli. Závěrem si 
všichni společně zazpívali známé české koledy. Poděkování 
za zprostředkování tohoto nevšedního hudebního zážitku 

patří paní Kateřině Ju-
dové a Městu Libčice 
nad Vltavou, které se 
prostřednictvím Fondu 
rozvoje školství podíle-
lo finančně. Všechny 
děti tak dostaly krásný 
vánoční dárek. 

Základní škola Libčice nad Vltavou,
okres Praha – západ

5. května 68, 252 66 Libčice nad Vltavou

Zápis do 1. ročníku 
ZŠ Libčice nad Vltavou, 

okres Praha – západ

pro školní rok 2010/2011
proběhne v těchto termínech

Úterý 19. ledna 2010 od 14.00 – 17. 00 hod.
Středa 20. ledna 2010 od 16.00 – 18.00 hod.

Náhradní termín: středa 27. 1. 2010 (15.00 – 16.00)

K zápisu si prosím přineste rodný list Vašeho dítěte 
a občanský průkaz zákonného zástupce.

PaedDr. Dagmar Kuzníková, ředitelka školy

Nová třída ve školce

Strana 
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Pediatrická ordinace začíná svůj provoz 
Již od poloviny ledna začne sloužit občanům Libčic a okolí nová 
pediatrická ambulance. 
Podařilo se získat všechny potřebné náležitosti potřebné k běhu 
ordinace a rodiče již mohou začít registrovat své děti. Děkujeme 
tímto také městu Libčice za podporu a spolupráci. 
Dne 18. 1. bude v prostorách ordinace den otevřených dveří k se-
známení se s vybavením a provozem ordinace. Můžete nás navští-
vit od 9.00 do 15.00 hodin. 19. 1. již začínáme fungovat v běžné 
ordinační době uvedené níže. 
Registrace nových pacientů probíhá vyplněním formuláře v am-
bulanci a nezabere moc času. Pokud není vaše dítě nemocné, vy-
užívejte k registraci doby určené k preventivní péči. Nemusíte se 
zatím objednávat. 
Budeme potřebovat také vaši dokumentaci (kartu), kterou máte 
u svého stávajícího praktického lékaře pro děti. Tu buď přinese-
te rovnou k registraci, nebo někdy k jejímu vydání mohou lékaři 
potřebovat žádanku. V tomto případě se přijďte zaregistrovat bez 
dokumentace a my vám žádanku vystavíme. Pak stačí zavolat a 
objednáme vás k vstupní prohlídce, to přijdete i s požadovanou 
dokumentací. 

Všechny dotazy týkající se pro-
vozu nebo pak konkrétních situ-
acích určitě vyřešíme telefonicky 
nebo pak osobně v ambulanci. 

Přeji vám za novou pediatrickou 
ambulanci dobrý a šťastný vstup 
do Nového roku 2010.

MUDr. Miroslava Kuglerová

zleva: sestřička Martina Fejtová, MUDr. Miroslava Kuglerová, 
MUDr. Zuzana Prouzová

Ordinační hodiny
Pondělí 11-13 nemocní 13-15  prevence 
Úterý 8,30-10, 30 nemocní 11-12  kojenci 12-13,30 prevence
Středa 12-14 nemocní 14-15  kojenci 15-17 prevence
Čtvrtek 8, 30-10, 30 nemocní 11-12  kojenci 12-14,30 prevence
Pátek 8, 30-10, 30 nemocní 11-13,30 prevence 

Pozn. 
Nemocní se nemusí objednávat, je ale někdy lepší předem zavolat, abyste nemuseli čekat. 
Doba k preventivní péči bude na objednání. 
V ambulanci budeme provádět základní odběry v domluveném čase a vyšetření CRP (dle potřeby 
kdykoliv).
Kontakty:
Pevná linka do ordinace: 233 313 044 Mobilní telefon: 775 728 800 www.terapiedeti.cz 

Leden 2010
6. 1. Oblíbené pohádky v českém filmu
13. 1. Posezení u kávy a čaje
20. 1. Soutěž – skrývačky
27. 1. Posezení u kávy a čaje

Klub seniorů

Oslava 10. výročí založení Na předvánoční návštěvě u dětí v MŠ
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Za MC Malina bychom chtěly poděkovat všem, kteří nás během 
minulého roku podporovali. V první řadě městu a v neposlední 
ochotným a obětavým rodičům. V loňském roce se uskutečnilo 
mnoho akcí, jejichž výčet zde nebudeme uvádět, neboť účast vás, 
maminek, kojenců a batolat, byla veskrze velmi hojná. 
Kvůli hrozbě chřipkové epidemie byla v listopadu a také během 

prosince (až na výjimky) herna uzavřena. To bychom chtěly změ-
nit – v lednu zahájíme běžný provoz. Přesto apelujeme na svědo-
mí maminek, aby s nachlazenými ratolestmi zůstaly raději doma. 
V úterý a ve čtvrtek od devíti hodin se v prostorách Lidové školy 
umění na Vás a Vaše děti těšíme. 

MC Malina Radka, Simona a Martina

Schopnost ptáků podnikat da-
leké přesuny mezi hnízdišti a zi-
movišti poutá pozornost člově-
ka odedávna. Ve střední Evropě 
si ponejvíce všímáme druhů, 
kteří nás na podzim opouštějí 
a odlétají do tzv. teplých kra-
jin, jako např. vlaštovky, rorýsi 
či čápi. Obdobnou pozornost 
si však zaslouží druhy ptáků 
využívající ke hnízdění krátké 
arktické léto dalekého severu 
a které tráví zimní období v 
relativně příznivějším klimatu 
střední a západní Evropy. 
Mezi takové druhy patří husa 
běločelá, jejíž 2 jedinci se v lis-
topadu a prosinci 2009 objevili 
u přívozu v Libčicích nad Vlta-
vou. Husa běločelá patří mezi 
menší druhy hus. Celková dél-

ka těla je cca 65–78 cm a dospě-
lí jedinci dosahují 2–3 kg těles-
né hmotnosti. V dospělosti má 
u kořene zobáku bílou lysinu 
dosahující až na čelo a černé ží-
hání na břiše. Mladým ptákům 
oba tyto znaky chybějí, a proto 
mají hnědě zbarvené břicho a 
zobák růžový s tmavou špič-
kou, ale bez bílé lysiny. Samci a 

samice se podle opeření nepo-
znají. U libčického přívozu se 
letos můžeme setkat s jednou 
starou a jednou mladou husou 
běločelou. 
Hnízdiště husy běločelé leží v 
chladné Arktidě daleko za po-
lárním kruhem Asie a Severní 
Ameriky. V Evropě hnízdí jen 
v nejsevernější části Ruska. 
Zimoviště se pak nacházejí ve 
Velké Británii, v Nizozemí a se-
verozápadním Německu, v Pa-
nonské (Maďarské) nížině a na 
pobřeží Černého moře. V dří-
vějších dobách se k nám dostá-
vala především z jihovýchodní 
Evropy, a proto si vysloužila ná-
zev turkyně velká. V posledních 
letech u nás zimuje pravidelně 
v jihovýchodní části České re-

publiky, tj. především na jižní 
Moravě. Na Novomlýnských 
nádržích dosahují jejich počty 
zejména v únoru v některých 
mírnějších zimách i několika 
desítek tisíc. Menší hejna, malé 
skupinky i jednotlivé zimující 
husy běločelé můžeme najít té-
měř po celém území. Překvapi-
vě se občas objevují uvnitř nebo 

na okraji lidských sídel, kde se 
často chovají velice krotce a 
využívají i přikrmování. V ta-
kových případech si nemůžeme 
být jisti, zda se opravdu jedná o 
jedince ze severu Eurasie nebo 
o ptáky uniklé ze zoologických 
zahrad či nějakých stále četněj-
ších chovů. 
Přímo v Libčicích nad Vltavou 
se však můžeme každoročně 
potkat i s jinými ptáky, kteří 
k nám na zimu přilétli z hníz-
dišť v tajgové oblasti severový-
chodní Evropy. Nejnápadnější 
jsou zřejmě havrani polní a 
kavky obecné, kteří ve velkých 
hejnech přilétají každoročně z 
kralupského nocoviště a konzu-
mují zbylé vlašské ořechy a jiné 
ovoce. Rybáři a jiní návštěvníci 
zimní Vltavy pak znají přede-
vším kormorány velké a mor-
čáky velké, kteří v zimě v  řece 
loví ryby. Až do letošního roku 
jsme nevěděli, odkud tito ptáci 
přilétají. 
Velkým překvapení pak bylo 
dne 4. listopadu 2009 pozo-
rování kormorána velkého se 
zeleným kroužkem s bílými pís-

meny WFC. Tohoto ptáka jsme 
zastihli na nocovišti v Letkách 
v podvečer uvedeného dne. Ná-
sledně jsme zjistili, že se jednalo 
o kormorána okroužkovaného 
na jaře při nizozemsko-lotyš-
sko-estonské expedici do vý-
chodního Pobaltí. Kormorán 
však nebyl kroužkován v žádné 
z uvedených zemí. Účastníci 
zmíněné expedice měli v plánu 
návštěvu i pobřeží pobaltské 
části Ruska, avšak nedosta-
li včas vízum umožňující tuto 
cestu realizovat. Proto vložili 
obálku s plastovými kroužky do 
mezinárodního vlaku, z nějž si 
je ruští ornitologové v Petrohra-
du vyzvedli a později použili při 
kroužkování na ostrově Čajkin 
dne 28. června 2007. A právě 
díky této „pašerácké akci“ jsme 
zjistili, odkud pocházel kormo-
rán, kterého jsme pozorovali 
letos počátkem listopadu na 
nocovišti v Libčicích-Letkách. 
Je možné, že to nebylo poslední 
překvapení, které nám letošní 
zima přichystá. 

Petr a Zuzana Musilovi

Hosté z dalekého severu?

Dospělá husa běločelá v Libčicích nad Vltavou. 

Mladá husa běločelá v Libčicích nad Vltavou. 

MC Malina
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Vítání nových občánků

Malí velcí čtenáři. 
Výpůjční knihovnický program je výhod-
ný pro všechny. Čtenáři jsou obslouženi 
rychle a pokud využijí on-line katalog, 
mohou kdykoliv nahlédnout do fondu 
zdejší knihovny. Pro knihovnici je veli-
kým usnadněním práce nejen s knihami, 
ale i se čtenáři. Počítač neúprosně vyža-
duje včasné vrácení knih, sčítá pokuty, 
nechce půjčit další knihy bez předchozího 
vrácení. Je konec roku, všichni bilancují, 
a tak jsem využila techniku a mašinka mi 
spravedlivě vyjela seznam čtenářů, kteří 
chodí nejčastěji a dělají tak pěkné do-
cházkové statistiky pro kraj, což se nám 
velmi hodí při získávání grantů. Čtenáři 
jsou řazeni podle výšky od nejmenšího po 
největšího. 

Bratři Judovi, dostali jako dárek hrnky na 
čaj. Starší František se slony, mladší Toní-
ček s kočičkami. 
Sestry Kotálovy, získali za pravidelnou 
docházku od řeky knížku O Betlému a 
plyšáky. Menší medvídek je Sárinky a ten 
veliký, starší, a tudíž silnější, Justýnky. 

Slečna Hanka Augustová, zástupce -nác-
tiletých, si odnese do své knihovničky Pa-
oliniho Eragona a Eldesta. 
Paní Jana Jiráková, má od nás dárek za 
to, že ve své veliké tašce pravidelně přivá-
ží nejlepší libeček na světě a odváží tolik 
knih, že nám právě zvedá již ty výše zmí-
něné statistiky. 

Všem blahopřejeme k vítězství. 
Šárka Sekerová

Nové knihy

Bergier, J.: Utajení vládcové času, Argo, 2009
Březinová, I.: Blázniví donkichoti, Albatros, 
2009
Dye, G.: Paličkovaná krajka pro začátečníky, 
Knižní klub, 2009
Gordon, R.: Volný pád do podzemí, Frag-
ment, 2009
Jacq, Ch.: Poslední tajemství, Knižní klub, 
2009
Laubier de M.: Gaston, chlapeček, který se 
pořád ptal, Knižní klub, 2008
Mortenson, G.: Tři šálky čaje, Tatran, 2009
Paverová, M.: Letopisy z hlubin věků, Knižní 
klub, 2009
Pullman, P.: Stín na severu, Argo, 2009
Riordan, R.: Zloděj blesku, Fragment, 2009
Štulcová, R.: Nemetoburk, Albatros, 2007
Zmeškal, T.: Milostný dopis klínovým pís-
mem, Torst, 2008

Z knihovny

On-line katalog knihovny v Libčicích

http://libcice.knihovny.net/katalog/baze.htm
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Pod nohama se příchozímu mihne černá 
kočka, kopie černé matky kočičího rodu z 
nedalekých stavebnin. Vcházím do libčic-
kého pracoviště Středočeského muzea v 
Roztokách nad Vltavou, ale černé zvíře zde 
evidentně návštěvníkům smůlu nepřináší. 
Role průvodce po zrekonstruovaném stat-
ku čp. 561 v ulici Ke Křižovatce se ujímá 
zdejší vedoucí dokumentátor a archeolog 
Petr Nový. Ocitáme se za velkými vraty, na 
hezky upraveném dvoře obklopeném ne-
dávno opravenými, takřka ještě novotou 
zářícími budovami. 

„Jsme tady od 90. let, z původního obyt-
ného stavení i z hospodářských budov po-
stupně vznikla archeologická pracoviště. 
Kolaudovalo se to v roce 2004. Kromě ar-
cheologů sem byla z Roztok přesunuta i 
část národopisného oddělení, do depozitá-
řů v areálu roztockého zámku už se prostě 
nevcházíme,“ vysvětluje Petr Nový. 
Archeologická sbírka Středočeského mu-

zea obnáší na 750 000  předmětů. Libčická 
pobočka plní funkci depozitáře, svážejí se 
sem např. nálezy ze staveb v bližším i vzdá-
lenějším okolí. Nově vykopané památky tu 
čekají na zpracování a následnou evidenci 
uložené v regálech v bedýnkách od banánů. 
„Výrobci těchhle beden možná ani netuší, 
jakou službu archeologii prokazují,“ směje 
se průvodce zdejším pracovištěm. „Tyhle 
bedny jsou skladné, lehké, a přitom hodně 
unesou. Regály už necháváme připravovat 
bednám přímo na míru. Je zde uložena část 
nálezů ze slovanských sídlišť objevených při 
stavbě silnice z Roztoky do Prahy (většina 
je ovšem v Archeologickém ústavu), nále-
zy ze staveb v okolí Hostivice, Tuchoměřic 
nebo Holubic.“
A ze samotných Libčic? „Máme tu třeba 
nálezy z pískovny, které čekají na odborné 
určení a publikaci, ale depozitář slouží pro 
nálezy z celého regionu, není zaměřen jen 
na Libčice.“ Ptám se na nedaleké chýnov-
ské mohyly – ¬oblíbili si je prý „detektorá-
ři“, hledači pokladů s detektory kovů, věří-
cí, že ve známé lokalitě najdou za pomoci 
techniky cenné pravěké památky. 
Dále se dozvídám, že v našem městě do-
sud chybí doklad podoby osídlení z raného 
středověku. „Z té doby se zde našlo hodně 
hrobů, ale vesnici, jejíž obyvatelé do nich 
pohřbívali, stále neznáme. Málo nálezů je 
třeba i z Hrádku nad řekou. Co se rané-
ho středověku týče, tak více toho víme o 
Letkách,“ říká můj průvodce. „Ale většinu 
významných nálezů z celých současných 
Libčic, na které se tu přicházelo od 19. sto-

letí, mají dnes v Národním muzeu.“ 
„Myslím, že řada věcí z Libčic by se našla 
ve zdejších domácnostech,“ pokračuje Petr 
Nový. „I v jiných městech a vesnicích to tak 
často bývá. Lidé prostě zdaleka všechno, co 
najdou na zahradě nebo při nějakém vý-
kopu, neoznámí a nepřinesou. Z takových 
nálezů by se dala udělat ohromě zajímavá 
výstava. A kdyby si snad chtěl někdo o nej-
starší historii města nebo nějakém nálezu 
pohovořit, kdykoli si se mnou může do-
mluvit schůzku,“ uzavírá Mgr. Petr Nový a 
ochotně přidává kontakty: tel. 233 930 319, 
linka 23, e-mail: archeologie@muzeum-
-roztoky.cz. 

Jaroslav Richter

Bedýnky plné nálezů úhledně srovnané 
v regálech libčického depozitáře

Dědictví předků v bedýnkách od banánů

Otevřená vrata libčického pracoviště
Středočeského muzea 

Mikulášský karneval
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Šachový klub v Libčicích nad Vltavou působí již 37 let
Šachový klub v Libčicích několikrát ve své 
historii vznikl a zanikl. Šachový klub exis-
toval podle doslechu pravděpodobně již 
před 2. světovou válkou. V padesátých le-
tech minulého století, kdy jsou již i hmata-
telné důkazy o existenci klubu, tvořily jeho 
jádro známá jména tehdejších šachistů: 
Doležálek, Voves, Suchomel, Kratina, Lisý, 
Bašta, Česák Karel, z mladších pak Mos Ru-
dolf a Hübl Karel. Tento klub někdy v šede-
sátých letech zanikl. Klub byl velmi dobře 
materiálově vybaven. Ještě dnes hrajeme 
na šachovnicích a s figurkami z této doby. 
Pouze závodní šachové hodiny jsou dnes již 
překonány moderními digitálními hodina-
mi. Tolik poskrovnu o dávné, málo známé 
historii. 
V roce 1972 po utkání o titul mistra světa v 
šachu mezi B. Spasskim (SSSR) a B. Fische-
rem (USA) se v letních měsících začal tvo-
řit šachový kroužek mládeže (3 děti) pod 
vedením nestora libčického šachu Karla 
Česáka. Protože nic se neutají, ani schůzky 
mladých šachistů nezůstaly bez povšimnu-
tí. Již koncem léta čítal kroužek 15 členů. A 
protože člověk je také tvor soutěživý, chtě-
li jsme si změřit síly i s jinými soupeři. Po 
historicky prvním přátelském utkání s Kau-
čukem Kralupy s výsledkem 7: 1 pro Libči-
ce dostoupila euforie vrcholu a po dohodě 
všech členů byl kroužek oficiálně přihlášen 
a zaregistrován do soutěží. A tak vznikl ZK 

Šroubárna Libčice, oddíl šachu. V této době 
měl oddíl 19 členů, 20 šachových souprav a 
10 šachových hodin. Do mistrovských sou-
těží v rámci kraje byla přihlášena 2 druž-
stva. Našimi soupeři byla družstva Kralup, 
Neratovic, Úval, Hostivic a Odolené Vody. 
V roce 1973 přechází oddíl pod tělovýchov-
nou jednotu. Pravidelně se zúčastňuje sou-
těží družstev, vítězové oddílu hrají okresní 
přebor jednotlivců, družstvo se účastní 
jednoho z kol mistrovství republiky v ko-
respondenčním šachu. Velkým svátkem li-
bčického šachu byla po několik let návštěva 
mezinárodního velmistra Salo Flora, který 
besedoval s účastníky a poté sehrál s přítom-
nými simultánku. Od roku 1981 pořádal ša-
chový oddíl Libčice pravidelně 9 let krajský 
přebor čtyřčlenných družstev v bleskovém 
šachu za účasti nejlepších šachistů Středo-
českého kraje. Oddíl nezapomínal ani na 
mládež. Družstvo dětí se zúčastňovalo ce-
lorepublikové soutěže „Pionýrská liga“ za 
účasti družstev Prahy, Ostravy, Plzně atd., 
které vedl profesionální trenér A. Kýhos. 

Po jeho nuceném odchodu se později dě-
tem věnoval Pavel Otruba z Holubic. Za 
jeho působení se stali přeborníky okresu J. 
Hořínek a M. Vlček. V roce 1990 byl oddíl 
začleněn do tělocvičné jednoty a nesl název 
Sokol Libčice. Po změně názvu oddílu se 
náplň a cíl oddílu neměnily. Dále hrajeme 
soutěž družstev, zúčastňujeme se soutěží 
jednotlivců v rámci turnajů na všech úrov-
ních. V roce 2007 došlo k poslednímu „stě-
hování“ pod křídla OS Liběhrad, kde oddíl 
působí dosud. Z uvedeného sledu událostí 
je zřejmé, že šachový oddíl v Libčicích pů-
sobí v novodobé historii již 37 let. V oddíle 
se vystřídalo více než 50 členů. V současné 
době je ze zakládajících členů činný již jen 
jediný. Šachový klub Liběhrad je otevřen 
všem zájemcům z Libčic a blízkého okolí, 
ať už mají zájem hrát šachy závodně, nebo 
si přijít zahrát šachy jako zábavu a změřit 
si síly s ostatními účastníky. Scházíme se 
pravidelně každý čtvrtek od 18.00 hodin v 
klubu seniorů v Letecká ulici. 

Vladislav Tyban

Do letošního ročníku SRL jsme vstoupili s velkými ambicemi. Tým byl posílen o dva hráče 
na postu krajních spojek, kde jsme v posledních letech měli největší problémy. Jan Podrou-
žek je odchovancem Dukly Praha, za kterou nastupoval i v nejvyšší soutěži. Petr Lacika k 
nám přišel na hostování z SK Praha 4, který je nejlepším týmem 2. ligy. Po čtyřech letech 
má tým nově také trenéra. Je jím Tomáš Pokorný z Prahy, který většinu své hráčské kariéry 
strávil v týmech hrajících nejvyšší házenkářskou soutěž. Ve dvou utkáních nastoupil také 
jako hráč, ale po domluvě a zvážení možností se rozhodl být pouze trenérem. 
Do prvních zápasů jsme vlítli doslova jako uragán a dvakrát vysoce zvítězili. Bohužel ve 
třetím kole přišel pád a naprosté selhání s nováčkem Loko Vršovice. Po naprosto tragickém 
výkonu jsme i přes obrovské nasazení podlehli o jednu branku. Následně jsme si doma 
lehce poradili se Zručí a přivezli 
veledůležité vítězství z Kutné Hory. 
Utkáním podzimu pro nás byl zá-
pas na hřišti jednoho z největších 
favoritů. Se Sokolem Vršovice, kte-
rý má jednoznačný cíl postoupit 
do 2. ligy, jsme hráli absolutně vy-
rovnané utkání. V zápase jsme byli 
lepším týmem, ale neproměňování 
jasných brankových příležitostí nás 
stálo vítězství. Stranou ponechme 
tendenční pískání pražských roz-
hodčí, kteří byli vůči všem našim 
hráčům velmi arogantní. Trenér 
Pokorný byl za protesty vykázán z lavičky a konečným výsledkem je disciplinární trest na 
tři utkání. Ze všech týmů máme odehráno nejméně utkání, protože kvůli nepřízni počasí 
nám byla odležena dvě domácí utkání (Chodov, Mělník). 
Pokud si chceme klást ty největší cíle, tak podzimní část musíme hodnotit jako neúspěšnou. 
Tým má obrovský individuální potenciál, ale zatím nemůžeme hovořit o fungujícím celku. 
Obranná činnost je velmi kvalitní, ale útok byl především v posledních zápasech naprosto 
tristní. Na vině je především nedostatek tréninkových možností, které brání v rozvoji mlad-
ších hráčů a především patřičnému sehrání. 

Tabulka SRL po podzimní části:
  Z V R P          skóre B 

1. S.Vršovice 8 7 0 1 187 : 161 14
2. Chodov B 7 6 1 0 187 : 146 13
3. Libčice n. Vlt. 6 4 0 2 142 : 92 8
4. Loko Vršovice 8 3 2 3 192 : 207 8
5. Ž. Brod 8 2 2 4 160 : 178 6
6. Kutná Hora 7 3 0 4 164 : 158 6
7. Wendy Mělník 7 3 0 4 158 : 180 6
8. Zruč n.S. 8 1 1 6 155 : 182 3
9. Sokol Úvaly 7 1 0 6 129 : 170 2

Házená

Pozvánky
2. února 2010 od 16.30 si přijďte do 
knihovny poslechnout něco včelách. 
Bude o nich povídat pan Ing. Titěra 
a budete se divit, co všechno o včelách 
on ví a my ne. 
Vhodné pro všechny věkové kategorie. 

ČSCH   - ZO Libčice nad Vltavou 
pořádá v sobotu dne 6.2. 2010 zimní 
výstavu  holubů a králíků. Výstava se 
koná v chovatelském areálu „Kužel-
ník“  od  8.00 do 13.00 hod. Součástí 
výstavy bude pravidelná burza zvířat 
s prodejem chovatelských pomůcek a 
krmiv. 
Srdečně zvou pořadatelé.

Stolní tenis: zápasy družstev A, B, C 
v sobotu od 8.30 nebo 11.00 nebo ve
čtvrtek od 20.30 dle rozpisu na Soko-
lovně.
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V adventní neděli 13. 12. oddíl stolního tenisu Sokola Libčice po-
řádal tradiční Vánoční turnaj. Turnaj byl vypsán pro rekreační hrá-
če a mládež. Přihlásilo se osm hráčů a byl sehrán systémem každý 
s každým na tři vítězné sety. Oproti loňským 16 borcům je to sice 
značný pokles – tři nejlepší hráči přitom mohli přispět k (před)vá-
noční náladě místo účasti na gruntování lahvemi šumivého vína –, 
aspoň ale mohli změřit síly všichni hráči navzájem. 
Pro mládež byl turnaj zdarma, nabídli jsme i možnost zapůjčení 
pálek. Soutěže se  zúčastnila jen jedna hrdinná slečna, Kateřina 
Királyová. Ta sehrála zápasy s ostatními hráči a za její snahu a od-
vahu se jí dostalo malé sladké odměny.
Vítězství si odnesl jediný hráč, který nebyl z Libčic, a to pan Štulc 
z Prahy-Suchdola, na druhém místě skončil Tomáš Chrt, na třetím 
Jan Přibáň. Ceny vítězům předal zakládající člen a první předseda 
oddílu stolního tenisu Vladislav Svoboda.
Letošní nízká účast nás vede k úvaze, zda turnaj nepořádat v době 

po svátcích. Poděkování za organizaci a zajištění občerstvení hráčů 
patří Janu Špieglovi a Josefu Telipskému.
A jak si vedou libčická družstva ve svých soutěžích? Telegraficky: 
kolo před koncem základní části má jisté první místo, a tím i po-
stup do bojů o titul KST Sokol Libčice A v okresním přeboru 1. 
třídy (zatím bez porážky ve složení J. Richter ml., L. Chrt, M. Bar-
toň + střídavě některý s hráčů béčka), okresní přebor 2. třídy vede 
bez ztráty bodu (!) družstvo Libčic B (J. Špiegel, J. Richter st., V. 
Richter, J. Telipský, J. Tkadlec). 
Nováčku soutěže, letos ustavenému libčickému céčku (J. Votoček, 
V. Kosnar, P. Martínek, V. Schánil, M. Smetana, V. Svoboda), unikl 
postup mezi nejlepší šestici, která bude bojovat o titul, jen o pár 
bodů, o něž mužstvo přišlo několika nejtěsnějšími možnými pro-
hrami 10:8 a jednou nešťastnou remízou 9:9. Rozhodně však uká-
zali, že pro příští sezony je i s libčickým céčkem třeba počítat! 

Za oddíl stolního tenisu Jaroslav Tkadlec a Jaroslav Richter ml.

Kdo z milovníků královské hry 
by nechtěl aspoň jednou za čas 
strávit noc plnou šachových 
vášní, nechat se až do rána opí-
jet pocitem sladké rozkoše z 
vítězství, jež nesčetněkrát vy-
střídají stejně intenzivní pocity 
zmaru a zklamání, aby se opět 
proměnily v radost z úspěchu a 
konečného triumfu?

Všem posměváčkům, kteří si 
při pohledu na přemýšlející 
blouznivce ťukají na čelo a noc 
plnou vášní si představují úplně 
jinak, mohu jen vzkázat: už se 
vám někdy podařilo pohrát si 
během jediné noci se stočtyřia-
dvaceti dámami, polovinou bí-
lých a polovinou černých? Tisíc-
krát se jich dotknout, polaskat 
se s nimi, některé vyměnit nebo 
třeba i obětovat, na jiné zaútočit 

pěšcem či jinou figurkou? Nebo 
dokonce získat dámu novou, 
neposkvrněnou, proměnou z 
pěšáka, který dokončil strastipl-
nou pouť k cílové metě, tak jako 
odvážný princ, když polibkem 
promění zakletou princeznu? A 
když se zadaří, společně se svou 
královnou dotáhnout hru do ví-
tězného konce a završit své sna-

žení několikatahovým matem? 
A koneckonců, v nouzi ani re-
míza věčným šachem nebývá k 
zahození. 
Tyto radosti si dopřálo 32 vy-
znavačů šachové bohyně Cais-
sy, kteří se sešli v noci z pátku 4. 
na sobotu 5. listopadu 2009 k 5. 
ročníku Mikulášského blicáku 
v Kulturním domě v Libčicích. 
Šachová porce, která na ně če-
kala, budila respekt: turnaj sys-

témem každý s každým na dvě 
partie, dohromady 62 partií pro 
každého účastníka. Celkem to 
činilo 992 bleskových partií, a 
když se k nim připočtou ty přá-
telské, v nichž nešlo o body, ale 
o prestiž, které si někteří borci 
neodpustili před zahájením a v 
přestávkách mezi jednotlivými 
koly, počet sehraných šacho-
vých klání o hodně překročil 
tisícovku. 
Sestava účastníků byla úctyhod-
ná. Šachisty z pořádající Caissy 
Úholičky doplnili „přespolní“ 
borci z pražských a středočes-
kých oddílů, ale třeba i z Liber-
ce nebo Děčína. Mezi aktéry 
turnaje byla i kompletní dospě-
lá část vlašimsko-úholičské vý-
pravy, která se před nedávnem 
vrátila z MS mládeže v Turec-
ku. Mimochodem, kdo dosud 
nečetl na www.caissa.cz pou-
tavý „Turecký deník“ Radima 

Hataše a Ondry Matějovského, 
vřele doporučuji. Trenéři ma-
lých princezen Míši Hatašové 
a Nely Pýchové – Míla Vanka a 
Ondra Matějovský – byli mezi 
účastníky Mikulášského turna-
je, třetí člen výpravy Radim Ha-
taš se spolu s Radkem Novákem 
zhostil pořadatelské funkce. 
Vítězem turnaje se stal Jindřich 
Novák z pořádající Caissy Úho-
ličky, další pořadí a zajímavosti 
o turnaji můžete nalézt na we-
bových stránkách www.caissa.
cz. 
Poděkování za příjemně pro-
žitou šachovou noc patří po-
řadatelům Radimu Hatašovi a 
Radku Novákovi, servírkám v 
restauraci, která byla otevřená 
až do rána, a všem ostatním, 
kteří se podíleli na hladkém 
průběhu Mikulášského turnaje. 

Luděk Sedlák
šachy - Caissa Úholičky

Stolní tenis na přelomu roku

Noc ve společnosti královen
aneb 5. Mikulášský blicák v Libčicích
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Podzimní část sezony 2009–2010 je za 
námi. Bohužel po dlouhých letech vám 
dnes nepřinesu výsledky žákovského týmu, 
který nemohl výbor AFK přihlásit do sou-
těže z důvodu malého počtu hráčů. 12 hrá-
čů tohoto týmu odešlo na různá hostování 
či přestupy vesměs do pražských klubů, 
což je vlastně celé mužstvo. Zbylí dva hráči 
(Mára Jar., Soumar Jan) jsou na hostování v 
žákovském týmu Junioru Kralupy. Okamži-
tý dopad rozpadu žákovského družstva na 
chod klubu to zatím nemá, ale zcela určitě 
se absence tohoto týmu projeví v příštích 
dvou letech hlavně u dorostu. Jak dopad-
la podzimní část u ostatních týmů našeho 
klubu, se dozvíte z následujících řádků. 

A-mužstvo: Na přípravě se podílelo trenér-
ské trio ve složení: Zděnek Sedlák, Günter 
Bittengel a Jakub Hovorka. Naši dospělí 
jsou v tabulce okresního přeboru Praha-zá-
pad bohužel na posledním místě s 9. body 
a hrozivým skóre 21:50! Důvodů, proč se 
mužstvu dlouhodobě nedaří, je hned něko-
lik. Především je to nezodpovědný celkový 
přístup k fotbalovým povinnostem někte-
rých jedinců a z mého pohledu někdy až 
primitivní chování některých jednotlivců 
během utkání ke svým spoluhráčům! Ve 
výčtu dalších důvodů by se dalo pokračovat 
dále, za jednu z hlavních příčin však po-
važuji to, že se výboru dlouhodobě nedaří 
sehnat stabilního člověka na post hlavního 
trenéra. Tento fakt se negativně projevuje 
na hře celého mužstva. Asi nejvíc tuto situ-
aci vnímají mladší hráči, kteří bez stabilní-
ho a systematického vedení jdou se svými 
výkony rapidně dolů! Výbor AFK dělá ma-
ximum pro to, aby se situace s trenérem vy-
řešila, ale v době uzávěrky tohoto čísla LN 
mi nové trenérské jméno není známo. 
Podzimní výsledky: AFK – Černošice 0:2, 
AFK – Zvole 3:2 (Srba 2x, Loučím). V tom-
to utkání si odbyl svou premiéru za dospě-
lé dorostenec Jan Loučím a hned se blýskl 
brankou. Choteč – AFK 4:1 (Srba), AFK 
– Hostivice 2:1 (Bittengel, Juklíček), Ho-
roměřice – AFK 3:1 (Tenkl Martin), AFK 
– Jinočany 0:3, Průhonice – AFK 5:3 (Srba, 
Hovorka, Tenkl M.), AFK – Davle 3:0 (Srba, 
Juklíček, Tenkl), Červený Újezd – AFK 
5:3 (Juklíček, Rehák), AFK – Čísovice 3:6 
(Bittengel, Hovorka, Juklíček), Vonoklasy 
– AFK 5:0, AFK – Všenory 1:9 (Juklíček), 
Úhonice – AFK 4:1 (Kříž). 

Dorost: Trenér – Jiří Kaňka, vedoucí muž-
stva – Grigorij Hájek.
Dorost si v podzimní části vedl velmi úspěš-

ně a skončil na pěkném 2. místě s 18. body 
a skóre 22:22. Radost z tohoto úspěšného 
podzimu bohužel kazí fakt, že v případě, 
kdy byli dorostenci požádáni o výpomoc 
u áčka, ve většině případů odmítli. Na toto 
rozhodnutí mají samozřejmě plné právo a 
nikdo je nemůže do ničeho nutit. Na dru-
hou stranu si myslím, že každá sebemenší 
chvíle strávená na hřišti mezi dospělými je 
nenahraditelnou zkušeností, která těmto 
mladým hochům může při přechodu z do-
rostu do dospělých scházet. 
Podzimní výsledky: Připomínám, že dorost 
hraje svá utkání na podzim a na jaře dvou-
kolově. AFK – Roztoky 1:0 (Tomandl), 
AFK – Jeneč 1:4 (Loučím), Č. Újezd – AFK 
1:4 (Matoušek 3x, Kaňka), AFK – Tucho-
měřice 3:0 (Matoušek, Kaňka, Jindra), Ho-
lubice – AFK 3:4 (Kaňka 2x, Roll, Jindra), 
Roztoky – AFK 0:5 (Laufka, Matoušek, 
Kaňka, Loučím, vlastní), Jeneč – AFK 3:0, 
AFK – Č. Újezd – 2:1 (Tomandl, Mudrani-
nec Jiří), Tuchoměřice – AFK 8:1 (Jindra), 
AFK – Holubice 1:2 (Tomandl). 

Mladší přípravka: Trenér: Petr Lofaj, ve-
doucí mužstva Lenka Lofajová. Trenéry u 
těchto věkových kategorií jsou většinou 
tátové svých ratolestí. O to větší starost je 
to pro toho, kdo v mužstvu, jak se říká, 
nikoho nemá. Tím větší dík za trpělivou 
práci s dětmi patří manželům Lofajovým 
a za občasnou výpomoc Jardovi Sochoro-
vi. Podzimní výsledky: AFK – Družec 2:0 
(John, Lišková), AFK – Švermov 1:2 (Lain), 
Slavoj Kladno – AFK 4:2 (John 2x), Černo-
lice – AFK 6:2 (Šindelář, Hájek), SK Kladno 
B – AFK 13:2 (John, Houška). 

Mladší přípravka: Trenéři: Jiří Lain, Pavel 
Štros. S trénováním dětí pomáhá trenérské 
dvojici také Stanislav Oudran. Toto druž-
stvo začalo opět soutěž pod hlavičkou Čer-
nolic a vůbec si nevedlo špatně. Je potřeba 
podotknout, že děti jsou spolu už delší 
dobu, takže fotbal už začíná mít nějaké kon-
krétnější obrysy. Náročná trenérská práce 
tak přináší své první ovoce. Podzimní vý-
sledky: Černolice – Švermov 2:0 (Tyle, Ma-
nek), Slavoj Kladno – Černolice 0:10 (Tyle 
3x, Manek 3x, Houška 3x, Soumar Michal), 
Kablo Kročehlavy – Černolice 3:1 (Manek), 
Černolice – SK Kladno A 0:15, Černolice – 
SK Kladno B 1:2 (Manek), Černolice – AFK 
Libčice 6:2 (Tyle 2x, Basl, Lain 2x, Manek), 
Novo Kladno – Černolice 2:0, Černolice 
– Družec 2:0 (Manek 2x), Černolice – SK 
Slaný na žádost hostí je utkání přeloženo 
na jaro, Brandýsek – Černolice 2:3 (Houška 

2x, Manek), Hřebeč – Černolice 1:3 (Tyle, 
Manek 2x), Černolice – Vraný 0:0, Slovan 
Kladno – Černolice 4:1. 
Výbor AFK touto cestou děkuje za obě pří-
pravky všem rodičům, kteří pomáhají tre-
nérům s dopravou na utkání a za aktivní 
přístup při pořádání různých akcí. 

Stará garda: Vedoucí mužstva: Ing. Per Ko-
sík. Podzimní výsledky: AFK – RFC SPARK 
Praha (hráno o posvícení s mužstvem zná-
mých osobností např. Kamil Střihavka, 
Horst Siegl, Peclinovský, Jan Klíma atd.) 1:4 
(Penc), Nebušice – AFK 3:1 (ing. Kosík), 
Hostivice – AFK 5:7 (Paluka 2x, Penc 2x, 
Vorel, Bittengel, „Hadži“), Velvary – AFK 
4:1 (Penc), Nová Ves – AFK 8:2 (Roll, Kro-
páček), AFK – Střešovice 2:1 (Hořínek 2x), 
Dolany – AFK 2:2 (Penc, ing. Kosík).

3x ročně se v klubovně na hřišti v Letkách 
schází i nejstarší členové staré gardy. Tři z 
nich, pánové Václav Vorel, Antonín Íbl a 
Miroslav Sedloň, oslavili letos osmdesátiny. 
Do dalších let jim výbor AFK přeje vše nej-
lepší a pevné zdraví. 

V sobotu 5. 12. 2009 se konala v klubov-
ně na hřišti v Letkách Valná hromada AFK 
Libčice. Zaznělo zde hodnocení trenérů 
jednotlivých družstev, pokladní zpráva, ale 
také kritická slova na adresu A-mužstva. 
Svou návštěvou nás opět poctil starosta 
města pan Ing. Pavel Bartoš. Na loňské VH 
slíbil, že se dle finančních prostředků měs-
to pokusí zvelebit příjezdovou cestu před 
areálem hřiště. Svůj slib dodržel a zámková 
dlažba před vchodem a na parkovišti vypa-
dá opravdu úžasně. Poděkování se dostalo 
panu starostovi hned na VH, a já bych chtěl 
touto cestou za výbor AFK ještě jednou 
poděkovat MěÚ Libčice za celoroční spo-
lupráci, které si nesmírně vážíme. Hlavně 
díky zájmu MěÚ Libčice máme areál, který 
nám závidí snad každý soupeř, který k nám 
přijede hrát fotbal.
Jedním z bodů, které ukládá VH, je uspo-
řádání sportovního karnevalu v roce 2010. 
Tak tedy, tradiční sportovní karneval se 
uskuteční v sobotu 6. 2. 2010 v kulturním 
domě. K tanci a poslechu bude opět hrát 
skupina Gradace. V neděli 7. 2. 2010 se 
koná dětský karneval a na obě tyto akce vás 
výbor AFK co nejsrdečněji zve.
Výbor AFK přeje všem svým členům, příz-
nivcům, ale i ostatním spoluobčanům v no-
vém roce pevné zdraví a mnoho úspěchů. 

Za výbor AFK připravil: Jiří Mrnka 

Zprávy z kopané



Strana 13

www.libcice.cz

- Francouzský gel  550,- Kč
- Gelové nehty  500,- Kč
- Pryskyřičné nehty 500,- Kč
- Doplnění  300,- až 350,- Kč
- Francouzská modeláž nehtů 
 na nohou    250,- Kč
- Manikúra  150,- Kč
- P shine  150,- Kč

Ivana Termanini
Tel. 233 930 975, 
Mobil 604 798 635

MODELÁŽ  a  ÚPRAVA NEHTŮ

www . r a j v l n y . c z

Nabízím šití dekoračních 
látek a záclon,
včetně úprav 

a oprav oděvů všeho druhu.

ILONA PTÁČKOVÁ

telefon: 777 903 329
ÚTERÝ 9 - 11 hodin 
nebo po tel. dohodě.

V ZAHRÁDKÁCH 756
LIBČICE NAD VLTAVOU

M�sto Lib�ice nad Vltavou zve na 

XII.ro�ník
putovní výstavy fotografií
Klubu p�íznivc� Pentaxu

Ob�adní sí� M�Ú
6.1. – 20.1.2010 od 14:00 – 17:00 hodin 
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SKICENTRUM  SUCHDOL
TESTOVACÍ CENTERUM 
+ PRODEJNA SPORTEN
MONTANA SKISERVIS

TESTOVACÍ CENTRUM SPORTEN, VÖLKL, ATOMIC, SALOMON
Všechny lyže pro půjčovnu jsou vždy připravovány na strojích MONTANA
Veškeré vázání seřizujeme výhradně elektronicky na strojích MOMENTRONIC
Ceník skiservisu naleznete na www.skiadam.cz
Školy mají množstevní slevu na zapůjčení lyž. výzbroje 30 procent - více na info@cykloadam.cz

BROUŠENÍ BRUSLÍ VŠE OD 1. LISTOPADU 2009

LYŽE, BOTY, HOLE  jednorázová cena  10 DNŮ = 690 KČ

MONTANA SKICENTRUM SUCHDOL
PRAHA 6, Internacionální 1231 na náměstí v Suchdole
Tel.:  220920014 – prodejna • 233910034 – skiservis + půjčovna • 775085151 – prodejna
PO-PÁ 10-19 HOD, SOBOTA 9-12.30 HOD

KUPON NA SLEVU 10%**

Platí na půjčovnu lyžařského vybavení

KUPON NA SLEVU 20%*

Při donešení tohoto kuponu máte slevu 20%
na nové lyže SPORTEN 2010 a SKISERVIS MONTANA

* Kupon na slevu 20% platí do 15. ledna 2010
** Kupon na slevu 10% platí do 1. února 2010
Doporučujeme si předem lyže na půjčovně osobně rezervovat!

WWW.CYKLOADAM.CZWWW.SKIADAM.CZ WWW.BIKESTORE.CZ INFO@CYKLOADAM.CZ

SE SEZONOU 2010 JSME PRO VÁS PŘIPRAVILI NĚKOLIK NOVINEK

NYNÍ MÁTE MOŽNOST VYZKOUŠET 
ŠVÝCARSKOU KVALITU STROJŮ MONTANA

LINEÁRNÍ + VARIÁILNÍ STRUKTURY, ZÁVODNÍ SERVISY, MOŽNOST NAVOLENÍ VÁMI ZVOLENÉHO ÚHLE APOD.

NEJLEVNĚJŠÍ PŮJČOVNA 
LYŽAŘSKÉHO VYBAVENÍ V OKOLÍ

CA A4 01 c�b.indd   3 10.11.2009   12:14:22
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